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1. Základní informace  
Název: Spolek Šárecké údolí 

Sídlo: Pod Mlýnkem 68/4, Dejvice, 160 00 Praha 

IČ:  22886052 

Právní forma: zapsaný spolek  

Spisová značka: L 23049 vedená u Městského soudu v Praze 

 

 

2. Činnost spolku  
Hlavními činnostmi spolku jsou: 

a) ochrana krajinného rázu (včetně jeho kulturní a historické složky) a urbanisticko-
architektonických charakteristik v Šáreckém údolí; 

b) ochrana životního prostředí, přírody a krajiny na území Prahy 6 a zejména v Šáreckém údolí, 
které je páteří PP Šárka-Lysolaje včetně péče o přírodní a kulturní památky v této lokalitě; 

c) zlepšení životních podmínek obyvatel v Šáreckém údolí, především bezpečnost silničního 
provozu a investice samosprávy a státní správy do infrastruktury a občanské vybavenosti v 
této lokalitě; 

d) propagace a prosazování principů občanské společnosti, zlepšení informovanosti občanů 
Šáreckého údolí o záměrech obce a vedení dialogu s orgány samosprávy a státní správy při 
plánování dalšího rozvoje této lokality; 

e) vystupování jako právnická osoba oprávněná hájit zájmy občanů Šáreckého údolí dotčených 
procesy a úkony orgánů samosprávy a státní správy; 

f) organizování kulturních, společenských a sportovních akcí v Šáreckém údolí v duchu jeho 
prvorepublikových tradic. 
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3. Struktura spolku 
Nejvyšším orgánem spolku je členská schůze. Statutárním a řídícím orgánem spolku je výkonný 
výbor. Každý člen výkonného výboru zastupuje spolek samostatně. Členy výkonného výboru 
k 31.5.2024 jsou: 

• David Ptáček, předseda 

• Jan Kučera, místopředseda 

• Marek Brychcín, pokladník 

• Zbyněk Hajn, člen 

• Martina Kletečková, člen 

• Markéta Šnoblová Nová, člen 

• Milan Šimonovský, člen 

• Michal Zazvonil, člen  

• Jarka Koňaříková, člen 

Předseda spolku řídí činnost spolku a výkonného výboru mezi zasedáními členské schůze a plní 
úkoly uložené mu členskou schůzí. Předseda může rozhodovat v neodkladných případech o všech 
věcech týkajících se spolku. Na nejbližším zasedání o tom informuje výkonný výbor, případně 
členskou schůzi. 

 

4. Členská základna   
Spolek evidoval ke konci sledovaného období 127 členů. 

 

 

 

 



   

5 

 

5. Stěžejní činnosti spolku v roce končícím 31.5.2024 
5.1 Regulace území 
5.1.1 Nový Sedlec  

Spolek podal dne 13. 11 2023 jako zástupce veřejnosti věcně shodnou připomínku k 
návrhu Změny Z 3827/00 Územního plánu hl. m. Prahy, podepsaný 366 občany. Dne 14. 
11. 2023 jsme zaslali námitky v rozsahu 30 stran. Námitky se týkají navrhované změny 
územního plánu, která by kromě tramvajové trati do Suchdola umožnila rozsáhlou 
výstavbu v oblasti Sedlce.  

Nesouhlasíme s tím, aby byly plochy v ochranném pásmu přírodní památky změněny na 
zastavitelné. Požadujeme, aby byla výška zástavby závazně regulována, aby 
nepřevyšovala terénní hrany a nenarušovala krajinné dominanty, pohledové horizonty a 
unikátní panorama Podbabských skal.  

Žádáme, aby byla nová výstavba podmíněna dokončením infrastruktury. Bez 
infrastruktury, zejména kolejového spojení a veřejného vybavení není možné umožnit 
novou výstavbu, která by přinesla další dopravní zátěž a způsobila naprostý kolaps v již 
nyní kritické dopravní situaci v lokalitě. Podmínka, aby byla dokončená tramvajová trať 
před samotnou výstavbou, v návrhu změny územního plánu chybí. 

Požadujeme také závazně vymezit plochy a kapacity veřejného vybavení, které umožní 
plnohodnotný městský rozvoj celého spádového území v koordinaci s přilehlými obcemi 
Středočeského kraje. Urbanistická studie vymezuje plochy pouze pro školy, parky a 
sportovně rekreační plochy. Chybí však vymezení další infrastruktury od služeb, obchodu, 
zdravotních zařízení přes pracovní příležitosti až k další vybavenosti ve vztahu k potřebám 
cirkulární ekonomiky.  
 
Vítáme výstavbu tramvajové trati na Suchdol, ale vyjadřujeme námitky vůči navrhované 
trase. 
 
Dne 23. 11. 2023 magistrát spolku oznámil, že neschvaluje spolek jako zástupce veřejnosti, 
neboť se podané námitky (30 stran) odchylují od připomínek podepsaných občany (2 
strany). Proti rozhodnutí jsme se dne 27. 11. 2023 odvolali k Ministerstvu pro místní rozvoj. 
V odvolání na příkladech dokazujeme věcnou shodu mezi věcně shodnými připomínkami a 
podanými námitkami. Ministerstvo naše odvolání zamítlo a toto rozhodnutí jsme proto 
napadli soudně. Dne 4. 6. 2024 jsme obdrželi vyjádření k žalobě od Ministerstva pro místní 
rozvoj, které uvádí, že podle nového stavebního zákona se stírá rozdíl mezi připomínkami 
a námitkami. 

 

Jan Kučera
Prosím Jarku o doplnění bodů z podání a o popis dalšího vývoje
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5.1.2 Litovicko – Šárecký potok – Návrh opatření obecné povahy, kterým se mění 
a nově stanovují záplavová území a aktivní zóny záplavových území 

Dne 13.04.2023 podal Spolek námitky a připomínky k uvedenému návrhu opatření obecné 
povahy. Správce vodního toku v návrhu nově stanovených záplavových území některé 
pozemky neodůvodněně vyjímal a jiné stejně neodůvodněně nově zahrnoval, a to se všemi 
dopady, které z toho vyplývají.  

Plné znění námitek a připomínek naleznete zde. 

K námitkám Spolku nebylo přihlédnuto a Magistrát hl. m. Prahy Opatření obecné povahy 
vydal bez zohlednění ani jediné naší námitky. Spolek proto sestavil žalobu a uvedené 
opatření napadl u soudu.    

 

5.1.3 Územní studie 

Spolek vyvíjí setrvalý tlak na zástupce samosprávy s cílem projednat a zapsat územní studii 
s následným vypracováním regulačního plánu.  

 

5.1.4 RWY – Nová paralelní ranvej na letišti Praha Ruzyně 

Spolek průběžně monitoruje záměr na výstavbu nové paralelní dráhy. Plánovaný záměr 
poškozuje životní prostředí a zhorší životní podmínky jak v Šáreckém údolí, tak v celé 
Praze.    

 

https://1drv.ms/b/s!AmdvCp8oFKJthbVHrUu3lGcmF9nVsw?e=RWGjv0
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5.2 Infrastruktura  
5.2.1 Rekonstrukce ulice V Šáreckém údolí 

Spolek již od svého vzniku přispívá k realizaci a kultivaci investiční akce Hl.m. Prahy 
označené jako Stavba č. 7500 TV Praha 6, etapa 0006 Komunikace V Šáreckém údolí; 
stavební práce. Jedná se o rekonstrukci ulice v Šáreckém údolí v úseku Na Mlýnku x 
Břetislavka. 

Stavba je od 06/2022 v realizační fázi a její dokončení je plánováno na polovinu roku 2024. 

Ze strany Spolku aktuálně probíhá monitoring a připomínkování realizace stavby s cílem 
minimalizovat dopady stavby na životní podmínky rezidentů a dále pak tlak na kvalitní 
dořešení návazností stavby na okolní veřejný prostor. 

Klíčová témata: 

1) Kvalitní a dlouhodobě funkční odvodnění komunikace; 

2) Navázání komunikace na okolní terén vč. dlouhodobé udržitelnosti krajnic; 

3) Zlepšení pokrytí veřejným osvětlením; 

4) Doplnění veřejného prostoru o prvky, které podpoří tradiční krajinný ráz území 
(osazení původních patníků, vypuštění svodidel); 

5) Odstranění navržených zpomalovacích polštářů ze zatáčky u Sanytrovky 
z projektu; 

6) Dořešení chybné a nekvalitní realizace zvýšené křižovatkové plochy v křížení 
s Pokojnou, předělání nevyhovujících zpomalovacích polštářů; 

7) Oprava utopených kanálů; 

8) Řešení chybného odvodnění a z tohoto důvodu se tvořících kaluží.  
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5.2.2 Rekonstrukce ulice V Šáreckém údolí, úsek Na Mlýnku - Jenerálka 

Spolek tlačí jak Městskou část Praha 6, tak Magistrát Hl. m. Prahy k zahájení přípravy a 
realizace rekonstrukce zbývající části komunikace V Šáreckém údolí a to vč. rekonstrukce 
mostů, přiléhajících ulic K Dubovému mlýnu, nerekonstruované části ulice Ke Kulišce a 
kompletní revitalizace ulice Nad Kaplankou. 

5.2.3 Rekonstrukce Pokojná  

Stavba č. 7500 TV Praha 6, etapa 0021 Pokojná II – cílem je zadání vyprojektované a 
povolené akce do realizace. 

5.2.4 Optická síť  

V uplynulých letech byla instalace řešena s firmou BD – Tel, který se s referencemi KKCG k 
instalaci hlásil, nicméně nedotáhl a s CETIN, který v listopadu 2022 realizaci potvrdil a 
v březnu 2023 akci rozhodnutím investiční komise CETIN pro rizika spojená se zpětnou 
legalizací sítě a zřejmě i nerentabilitou investice záměr přehodnotil a zastavil.  

Aktuální stav: 

1) V úseku Břetislavka – Heřmanův dvůr je natažena plastová chránička, pozůstatek z 
punkové instalace metalické sítě někdy kolem roku 2000. Je problém s její legálností, 
CETIN se k ní hlásí / nehlásí podle situace, legálnost zatím nedokážou doložit; 

2) V rámci rekonstrukce komunikace a související přeložky kabelů PRE se bude pokládat 
nová optika mezi Břetislavkou a trafostanicí na Žežulce. Na této trase se ale neuvažují 
žádné přípojky, je to navržené k ovládání trafostanice; 

3) CETIN na zakázku developera (KKCG, HB Reavis) řeší přivedení optiky na pozemek 
vedle školy, opět bez přípojek. Na stavbu je vydáno Rozhodnutí o umístění stavby.    

Z dosavadní komunikace se zúčastněnými se zdá, že technicky optimálním řešením je 
rekonstrukce či náhrada stávající chráničky, vybudování přípojek a síťových rozvaděčů na 
soukromých veřejně přístupných pozemcích. Na základě této koncepce se s CETIN rozběhla 
příprava akce, která však narazila na nelegálnost stávající trubky a na obavu z důsledků v 
případě, kdy by nebylo vydáno dodatečné povolení na umístění stavby a bylo by 
rozhodnuto o odstranění položené trubky. Jeden se zásadních problémů, na kterém to u 
CETIN zatím skončilo. 

Klíčem je tedy získání územního rozhodnutí na trubku, resp. doložení legálnosti již položené 
trubky, popř. alespoň nějaká garance dodatečného povolení.  

 

5.2.5 Spojovací cesty 
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Stavba č. 3111 TV Lysolaje, etapa 0019 Pěší spojky Šáreckého údolí. 

Předmětem akce je rekonstrukce stávajících cest, bohužel se do záměru ze strany Prahy 6 
nedostaly všechny cesty, tj. cílem je rozšíření projektu i na zbylé cesty, otevření uzávěr a 
participace veřejnosti. 

Záměr obsahuje rekonstrukci těch to cest: 

1) Pokračování ulice Nad Kaplankou směrem ke křížku u Lysolaj, lipová alej směr 
Lysolaje; 

2) Šatovák směr Lysolaje; 

3) Zlatnice; 

4) Kaplanka; 

5) Pod Mlýnkem - Natanaelka; 

6) Umrlčina; 

7) Šatovák směr Baba. 

Záměr neobsahuje rekonstrukci cesta ze Žežulky na Babu, která nemá samostatné 
parcelní číslo, je na této parcele; 

Dále záměr neobsahuje rekonstrukci cesty ze Žežulky na Lysolaje přes přírodní památku 
Dolní Šárka. Vede po pozemcích 2314, 2316 a 2325. Dále v projektu chybí její pokračování 
na 474/1 a bylo by rozumné řešit i kousky cest v soukromém vlastnictví tak, aby se 
komunikační síť vlastnicky propojila a v budoucnosti by se nemuseli řešit nelegální 
uzávěry typu Pod Habrovkou.  

https://www.ikatastr.cz/#kde=50.11495,14.3769,18&info=50.1148,14.37815&mapa=letecka&vrstvy=parcelybudovy
https://www.ikatastr.cz/#kde=50.11874,14.38262,20&info=50.11901,14.38258&mapa=letecka&vrstvy=parcelybudovy
https://www.ikatastr.cz/#kde=50.11937,14.38003,17&info=50.11942,14.38147&mapa=letecka&vrstvy=parcelybudovy
https://www.ikatastr.cz/#kde=50.11937,14.38003,17&info=50.12004,14.38225&mapa=letecka&vrstvy=parcelybudovy
https://www.ikatastr.cz/#kde=50.11814,14.366,18&info=50.11863,14.367&mapa=letecka&vrstvy=parcelybudovy
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5.2.6 Protipovodňová ochrana Podbaby a Šárky 

K výročí 10 let od povodní na Vltavě v roce 2013 se 4. 6. 2023 uskutečnil pochod za 
protipovodňová opatření v Dolní Šárce, kterého se zúčastnilo přibližně 110 účastníků. 
Průvod s transparenty a rekvizitami přibližujícími život v zaplaveném území došel k přívozu 
Podbaba, kde proběhla diskuse občanů s primátorem Bohuslavem Svobodou, starostou 
Prahy 6 Jakubem Stárkem a paní Markétou Štalmachovou, ředitelkou odboru bezpečnosti 
magistrátu hl. m. Prahy. Primátor i starosta Prahy 6 přislíbili občanům, že se budou 
problematikou aktivně zabývat. 

Primátor přítomné ujistil, že závazek magistrálu ochránit občany Prahy proti povodním platí 
i pro obyvatele Dolní Šárky a že on osobně převezme za projekt politickou zodpovědnost. 

Starosta Prahy 6 řekl, že Rada MČ Praha 6 podporuje navržené protipovodňové řešení pro 
území Dolní Šárky a usnesením z 7. 2. 2022 požádala magistrát prověřit funkčnost řešení a 
jeho dopracování. Primátor dodal, že hl. m. Praha je připravena vyčlenit finanční prostředky 
pro upřesnění parametrů technického řešení a propočet ceny.  

Aktuální návrh spočívá v uzavření viaduktu mobilním hrazením proti vzedmuté vodě Vltavy 
a odvedením Šárecko-Litovického a Lysolajského potoka tunelem do Vltavy v místě 
bývalého lomu. Konečné řešení je třeba upřesnit i ve vztahu k dalším cílům a záměrům v 
území.  
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Dne 14. 2. 2024 proběhla na magistrátu schůzka s cílem projednat nabídku ČVUT na 
vyhotovení studie „Komplexní posouzení protipovodňové ochrany území Litovicko-
Šáreckého potoka“. Požadavek spolku byl, aby studie primárně řešila povodně na Vltavě na 
úroveň Q2002, protože souběh povodně na Vltavě a potoku je málo pravděpodobný. 
Výsledkem studie by měl být návrh ekonomicky přijatelných protipovodňových opatření, o 
kterých pak rozhodnou politici hl. m. Prahy. Bylo také dohodnuto, že během zpracování 
studie budou pořádány pracovní schůzky za účasti všech dotčených aktérů, tedy včetně nás 
jako zástupců občanů. 

Veškeré informace k protipovodňovým opatřením na www.vodypokrk.cz. 

5.2.7 Bus 116 na metro Bořislavka či Nádraží Veleslavín 

Spolek inicioval přesun konečné stanice autobusové linky číslo 116 z Nebušic na stanici 
metra A (Bořislavka či Nádraží Veleslavín); 

Trasa ulicí Na Krutci na Nádraží Veleslavín je preferovaná ze strany ROPID, dle Městské 
části mrtvá varianta. Městská část podporuje variantu na Bořislavku. Dle vyjádření ROPID 
bude téma aktuální v rámci dokončení tramvajové tratě na Dědinu, kdy bude rušena trasa 
225 vedoucí obsluhující Nové Vokovice.   

Pro občany Šáreckého údolí není podstatné, zda linka 116 bude ukončena na metru 
Bořislavka, nebo na Nádraží Veleslavín. Důležité je, aby nekončila na Jenerálce, ale 
pokračovala na Evropskou.  
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5.2.8 Stoka D – Retenční nádrž Jenerálka 

Po dlouholetém tlaku rezidentů a Spolku byla zahájena stavba retenční nádrže na výtoku 
stoky D do Šáreckého údolí.  

Vzhledem k tomu, že dokumentace byla zpracovaná v roce 2010, tedy před vznikem 
Spolku, nebyly do dokumentace zapracovány námitky a připomínky obyvatel Šáreckého 
údolí.  

V říjnu 2021 proto Spolek Šárecké údolí, Spolek Pro Hanspaulku a Družstvo Šárecké údolí 
podaly tyto podněty ke Stavbě č. 44151 TV Rekonstrukce stoky D; stavební práce (Stoka D 
– retenční nádrž): 

1) V rámci projektu SO08 navrhované ocelové svodidlo, které má zabránit najetí vozidla 
údržby na strop retenční nádrže nahradit jiným, přírodě blízkým řešením; požadavek 
splněn, nahrazeno kamennou zídkou zděnou na sucho vysokou cca 0,35m;  

2) Navrhované oplocení celého areálu zrušit, popř. redukovat či nahradit jiným, přírodě 
blízkým řešením, umožňujícím prostupnost území pro pěší a zvěř; požadavek splněn 
oplocení zrušeno; 

3) V rámci rušeného tenisovému kurtu zrušit i parkoviště se čtyřmi stáními pro 
návštěvníky; požadavek splněn, parkoviště zrušeno, pro servisní přístup je navržena 
mlatová komunikace vyztužená stabilizační geomříží;  

4) Pro část obslužné komunikace po úpravě využít stávající cestu kolem obytného areálu; 
požadavek splněn, cesty sjednoceny, zrušena stávající cesta a průchod bude po nové 
mlatové cestě;  

5) Provést obnovu komunikace V Šáreckém údolí v celém rozsahu předpokládaného 
poškození provozem stavby, a to až na křižovatku s ulicí Horoměřická; požadavek 
částečně splněn, bude obnovena část komunikace u zastávky vč. nové zastávky 
autobusu; 

6) V rámci akce budou na prostupech z nádrže osazeny protizápachové uzávěry; 
konstatace, je součástí původního projektu; 

7) V souladu s upravenou zadávací dokumentací nebude realizován tenisový kurt. 
konstatace, je součástí původního projektu. 
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Aktuálně je stavba dokončena a probíhá kolaudační řízení. 

Podobné projekty často narušují krajinu, ale díky iniciativě našeho spolku se podařilo 
technickou infrastrukturu začlenit do přírody citlivě a harmonicky. Nádrž je téměř 
neviditelná, její přítomnost prozrazuje pouze portál bezpečnostního přepadu, který je 
obložen kamenem. 

Okolní plochy prošly revitalizací, což podporuje biodiverzitu a esteticky zkrášluje krajinu. 
Tento projekt ukazuje, že moderní technologie a přírodní prostředí mohou spolu fungovat, 
když se k tomu přistupuje s respektem a ohledem na okolí. 

Spolek Šárecké údolí je rád za realizaci této důležité stavby a pracuje na vyřešení 
počátečních problémů, jako je výměna nefunkční protizápachové klapky na přepadu 
nádrže, která při určitých povětrnostních podmínkách způsobuje, že se stoka D větrá do 
údolí. 

Věříme, že se podaří realizovat i další související stavby, které nejen minimalizují riziko 
záplav, ale vyloučí je úplně. 
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5.2.9 Parkoviště pro ZUŠ 

Tématem projektu je prostor mezi ulicí V Šáreckém údolí a samotnou školní budovou, 
který se nachází na dvou úrovních. Dolní část je výškově propojena s ulicí, zatímco horní 
část se nachází na opěrné stěně dále v zahradě. Samotná budova školy je přístupná 
venkovním schodištěm, které překonává výškový rozdíl mezi dolním před prostorem a 
vchodem do školní budovy, a to přibližně o 4 – 5 metrů. 

Školní pozemek má na horní úrovni šířku přibližně 40 metrů, avšak dolní úroveň zabírá 
pouze 19 metrů a nezabírá tak celou šířku pozemku před školou. Zbývající část pozemku 
byla zastavěna, nyní je ale objekt po demolici a zůstal prázdný, v držení KKCG.  

KKCG deklarovala svůj zájem darovat tento pozemek městu. Před lety bylo toto 
komunikováno s panem starostou Jakubem Stárkem. Město ale podle našich informací 
odmítlo pozemek od KKCG převzít. 

Historicky byl malý před prostor školy ve Šáreckém údolí otevřený a veřejnosti přístupný. 
Během rekonstrukce na přelomu tisíciletí byl ale oplocen. 

Z hlediska veřejného prostoru a jeho využití je rozumné, aby darovaný pozemek od KKCG 
byl sloučen se stávajícím pozemkem a byl celkově přepracován. 

Studie, kterou nechala zpracovat KKCG, se však zabývá pouze darovaným pozemkem a 
neřeší celkovou problematiku. Považujeme ji proto za nekoncepční a nepoužitelnou. 
Nicméně může sloužit jako určitá inspirace a seznámení se s věcí. 
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5.3 Kauzy řešené spolkem 
5.3.1 DOMYJINAK  

Spolek podal Žaloby proti dvěma rozhodnutím Úřadu městské části Praha 6, Odboru 
výstavby, kterými byla stavba dvojdomu povolena. 

Spor nebyl dosud pravomocně rozhodnut. 

 

 

Dále Spolek na základě plné moci účastníka řízení podal na Odbor výstavby Podnět 
k provedení kontrolní prohlídky. V rámci kontrolní prohlídky byl zjištěn nesoulad mezi 
povolenou a realizovanou stavbou. Stavebník požádal o dodatečné povolení. V červnu 
2022 Odbor výstavby vyzval stavebníky k bezodkladnému zastavení prací. Po opakovaném 
doplňování podkladů pak stavebníci v dubnu 2023 obdrželi dodatečná povolení k obou 
stavbám, proti kterým se Spolek na základě plné moci účastníka řízení odvolal k Magistrátu 
Hl. m. Prahy. 

Proti dodatečným povolením k obou stavbám se pak odvolala i Městská část Praha 6. 
O odvoláních není k dnešnímu dni rozhodnuto.  
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5.3.2 MILADA II – Projekt bytového domu v Šáreckém údolí 

Analýzou monitoringu plánovaných záměrů Spolek na podzim roku 2021 vyhodnotil rizika 
záměru na výstavbu několikapodlažního objektu na pozemku stodoly a bývalého parkoviště 
vedle Vily Milada – Projekt Bytového domu v Šáreckém údolí. Shromáždil proto 44 plných 
mocí vlastníků nemovitostí z lokality Šáreckého údolí k zastupování ve správním řízení 
k povolení záměru.   

Na základě tohoto zmocnění se pak dne 24.04.2023 Spolek přihlásil do správního řízení 
k povolení stavby a Odbor výstavby pak dne 02.05.2023 Spolku oznámil zahájení řízení. 
Spolek přitom získal dalších osm plných mocí od účastníků řízení.  V zastoupení účastníků 
řízení Spolek zpracoval a Odboru výstavby Městské části Praha 6 zaslal Námitky proti 
stavbě. 

Na základě námitek našeho spolku a MČ P6 zamítl Odbor výstavby ÚMČ P6 stavbu 
bytového domu V Šáreckém údolí vedle vily Milada. Hlavním důvodem zamítnutí bylo, že 
projekt nerespektuje charakter území. 

Citujeme z rozhodnutí: „Navrhovaný dům svým objemem, v kombinaci s novodobým 
tvaroslovím, uliční pohled výrazně naruší, svými parametry představuje dominantu 
nepřiměřených rozměrů. Návrh naprosto nerespektuje stabilizované území s plně 
vyvinutým stávajícím charakterem, kde nemají být navrhovány žádné zásadní změny 
stávajícího charakteru, významu ani způsobu využití území, kdy území má být jen 
doplňováno.” 

Vítáme rozhodnutí Odboru výstavby, které je v souladu s cíli našeho spolku – chránit 
krajinný ráz a genius loci Šáreckého údolí. Podobné stavby do Šáreckého údolí rozhodně 
nepatří. 

Developer se proti rozhodnutí odvolal. Kauza tedy ještě není u konce a nás bude zřejmě 
čekat mnoho další práce. 
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5.3.3 CRESTYL – Projekt Šárka, přestavba areálu Aritma 

Předimenzovaný bytový projekt, na jehož základě má být změněn dopravní režim v ulici Na 
Krutci a který pro obyvatele Šáreckého údolí znamená znemožnění přístupu k domovům 
z tohoto směru.   

 

5.3.4 Znameniii  

Jedná se o architektonicky zdařilý, ale předimenzovaný a k okolí necitlivý projekt rodinného 
domu v lokalitě Jenerálky, třetí objekt od křižovatky V Šáreckém údolí s Horoměřickou. 
Objekt nedodržuje zavedenou uliční čáru, překračuje limity územního plánu pro hrubé 
podlažní plochy a je tedy o větším objemu, než je v lokalitě přípustné. Pro majitele je dům 
navržen skvěle, pro sousedy však nikoliv. Realizace stavby dle návrhu povede ke vzniku tzv. 
sídelní kaše a dalšímu poškození krajinného rázu Šáreckého údolí, který je v této lokalitě 
tak těžce zkoušený. 

Spolek na základě plné moci účastníka řízení podal na Odbor výstavby Městské části Praha 
6 nejprve vyjádření k podkladům pro vydání společného povolení ke stavbě a po vydání 
společného povolení se proti společnému povolení odvolal. 

O odvolání není k dnešnímu dni rozhodnuto.  
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6. Dobrovolnické dny 
 

6.1 Oprava cesty Žežulák 
V říjnu 2023 jsme s dobrovolníky z ČSOB zrekonstruovali spodní část cesty spojující Žežulku 
s kostelem U Svatého Matěje. Cesta byla několik desetiletí zanedbávána, byla zanesena 
naplavenou zeminou a zarostlá kopřivami. Po deštích byla v podstatě neschůdná. Rozhodli jsme se 
proto pro radikální rekonstrukci, obnovu původního stavu cesty včetně odkrytí a opravy původního 
odvodňovacího korýtka. Za prostředky spolku jsme zapůjčili minibagr, provedli hrubé odstranění 
nečistot a s dobrovolníky cestu dočistili. Druhá část dobrovolníků čistila cestu a odvodňovací 
systém po celé její délce až na sídliště Baba. Výsledek je více než zdařilý, jak můžete vidět 
z fotodokumentace. 
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6.2 Oprava cesty Nad Mlýnem 
Minibagr použitý při rekonstrukci cesty jsme využili i na odvodnění rozbahněných částí cesty Nad 
Mlýnem.  

 

Vzhledem k vytížení členů výboru prací na ostatních projektech nám nezbývá čas a energie na více 
dobrovolnických dnů. V plánu je nicméně další spolupráce s agenturou Byznys pro společnost, 
zaměření se na údržbu a obnovu pěších cest a sběr odpadků v jejich okolí. 

Uvítáme další kolegy, kteří by se práci s dobrovolníky mohli věnovat, zájem ze strany firem je velký 
a trvalý. 
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7. Čarodějnice 
 

V dubnu 2024 se nám akce vyvedla, počasí nám přálo až moc a hranici zapálíme až 21.6.2024 na 
výroční schůzi spolku. Jde o tradiční vlajkovou loď spolku, která přitahuje pozornost veřejnosti a 
umožňuje nám seznámit přespolní s tím, co tu řešíme.  
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8. Hospodaření spolku  
 

V období roku končícího 31.5.2024 spolek hospodařil s přebytkem 290 tis. Kč. 

Hlavními finančními zdroji spolku byly dary od mecenášů ze Šáreckého údolí, příspěvky stálých 
podporovatelů a členů výboru spolku. 

 

 

Sestavili: 

 

Marek Brychcín, hospodář 
Jan Kučera, člen výboru 
David Ptáček, předseda spolku 

 

V Praze, 20. června 2024 
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	3) V rámci rušeného tenisovému kurtu zrušit i parkoviště se čtyřmi stáními pro návštěvníky; požadavek splněn, parkoviště zrušeno, pro servisní přístup je navržena mlatová komunikace vyztužená stabilizační geomříží;
	4) Pro část obslužné komunikace po úpravě využít stávající cestu kolem obytného areálu; požadavek splněn, cesty sjednoceny, zrušena stávající cesta a průchod bude po nové mlatové cestě;
	5) Provést obnovu komunikace V Šáreckém údolí v celém rozsahu předpokládaného poškození provozem stavby, a to až na křižovatku s ulicí Horoměřická; požadavek částečně splněn, bude obnovena část komunikace u zastávky vč. nové zastávky autobusu;
	6) V rámci akce budou na prostupech z nádrže osazeny protizápachové uzávěry; konstatace, je součástí původního projektu;
	7) V souladu s upravenou zadávací dokumentací nebude realizován tenisový kurt. konstatace, je součástí původního projektu.
	Aktuálně je stavba dokončena a probíhá kolaudační řízení.
	Podobné projekty často narušují krajinu, ale díky iniciativě našeho spolku se podařilo technickou infrastrukturu začlenit do přírody citlivě a harmonicky. Nádrž je téměř neviditelná, její přítomnost prozrazuje pouze portál bezpečnostního přepadu, kter...
	Okolní plochy prošly revitalizací, což podporuje biodiverzitu a esteticky zkrášluje krajinu. Tento projekt ukazuje, že moderní technologie a přírodní prostředí mohou spolu fungovat, když se k tomu přistupuje s respektem a ohledem na okolí.
	Spolek Šárecké údolí je rád za realizaci této důležité stavby a pracuje na vyřešení počátečních problémů, jako je výměna nefunkční protizápachové klapky na přepadu nádrže, která při určitých povětrnostních podmínkách způsobuje, že se stoka D větrá do ...
	Věříme, že se podaří realizovat i další související stavby, které nejen minimalizují riziko záplav, ale vyloučí je úplně.
	5.2.9 Parkoviště pro ZUŠ
	Tématem projektu je prostor mezi ulicí V Šáreckém údolí a samotnou školní budovou, který se nachází na dvou úrovních. Dolní část je výškově propojena s ulicí, zatímco horní část se nachází na opěrné stěně dále v zahradě. Samotná budova školy je přístu...
	Školní pozemek má na horní úrovni šířku přibližně 40 metrů, avšak dolní úroveň zabírá pouze 19 metrů a nezabírá tak celou šířku pozemku před školou. Zbývající část pozemku byla zastavěna, nyní je ale objekt po demolici a zůstal prázdný, v držení KKCG.
	KKCG deklarovala svůj zájem darovat tento pozemek městu. Před lety bylo toto komunikováno s panem starostou Jakubem Stárkem. Město ale podle našich informací odmítlo pozemek od KKCG převzít.
	Historicky byl malý před prostor školy ve Šáreckém údolí otevřený a veřejnosti přístupný. Během rekonstrukce na přelomu tisíciletí byl ale oplocen.
	Z hlediska veřejného prostoru a jeho využití je rozumné, aby darovaný pozemek od KKCG byl sloučen se stávajícím pozemkem a byl celkově přepracován.
	Studie, kterou nechala zpracovat KKCG, se však zabývá pouze darovaným pozemkem a neřeší celkovou problematiku. Považujeme ji proto za nekoncepční a nepoužitelnou. Nicméně může sloužit jako určitá inspirace a seznámení se s věcí.
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